
 

 

ročník  XI.         číslo 4 / 2017  

… a  pokračujeme z kroniky  

Při otevírání nové mateřské školy 
místopředseda ONV s. Jungman 
zdůraznil význam mateřských škol 
v rámci nové vzdělávací soustavy a 
a poděkoval jménem rady ONV 
všem, kteří se na uskutečnění akce 
podíleli. Přestřihl symbolickou pás-
ku a moderní prostory jednopatro-
vé budovy přivítaly všechny, kteří 
se přišli podívat. MŠ v Kolešovicích 
je dalším dokladem péče, kterou 
naše společnost věnuje výchově 
mladé generace. Všechny, co si 
mohli celý nový objekt prohléd-
nout, překvapila jeho vysoká úro-
veň. V přízemí šatny, umývárny, 
velká jídelna a moderně vybavená 
školní kuchyně, kde se bude vyva-
řovat i pro místní ZDŠ. V patře 
dvě velké herny, umývárna, sociální 
zařízení, karanténní místnost, ře-
ditelna a sborovna. Ve všech      
místnostech nový nábytek, kober-
ce, záclony i hračky a v celé budo-
vě elektrické vytápění. Vyznamená-
ní, kterého se nejlepším pracovní-
kům při stavbě školky dostalo, bylo 
opravdu zasloužené. Plný provoz           
byl v MŠ zahájen dne 4. 6. 1979. 
Za práci pro společnost byl  radou 
SKNV   vyznamenán „Za budování          
středočeského kraje“ Josef     

Alberovský.                                                   
Svízelná situace v té době vznikla 
v ZDŠ, která neměla uklízečky.    
Po své vyučovací povinnosti nastou-
pily učitelky, které společně 
s členkami Svazu žen, školu uklíze-
ly. Učitelé nanášeli uhlí a připravo-
vali kamna pro topení. V té době 
vznikl nápad zřídit elektrické vytá-
pění. Přestože se ředitelství školy 
podařilo získat   nového školníka     
i uklízečky, od tohoto návrhu již    
nebylo upuštěno.                    

V okresní soutěži ZUČ v recitaci 
se v 2. kategorii ze šestadvaceti 
soutěžících na 3. místě umístila             
Romana Lillová, ve 3. kategorii       
1. místo obsadila Dana Strakulová 
ze třiceti dvou soutěžících.       
Básnička  „Vitamíny“,  autorky   
žákyně 4. třídy ZDŠ Kolešovice 
Ivety Lillové, byla oceněna 
v okresní    literární soutěži prvním             
místem v první kategorii.                                                                                             
V polovině května 1979 postihla 
žáky školy epidemie úplavice, která 
se rozšířila i mezi dospělé nejen 
v naší obci, ale i v obcích přileh-
lých. Ve škole zůstalo pouze 30 
zdravých žáků a sedm učitelů. 
Přesto nebylo vyučování přerušeno. 
Všichni nemocní byli okamžitě pod 
pravidelnou lékařskou kontrolou, 

takže onemocnění bylo do prázdnin 
zlikvidováno.                                                                                   
Během prázdnin se započaly první 
úpravy ve školní budově. Z bývalé 
kuchyně byla zřízena jídelna, takže 
se počet míst k sezení  zvětšil. 
Jídlo se dováží z kuchyně MŠ.       
V září přibyla na škole další třída. 
Žáci pátého ročníku byli rozděleni 
do dvou paralelních tříd. Družina 
mládeže byla vybavena novým    
nábytkem.                                                                                                                    
V obci Zderaz byla v akci „Z“ polo-
žena kanalizace   povrchové vody. 
Na zbývajících prostranstvích 
v Kolešovicích bylo dosázeno 300 
růží,  1 1  smrků a mnoho dalších 
okrasných keřů. Do obřadní síně 
MNV byl zakoupen nový gobelín. 
Její pěkný vzhled se projevil          
i v tom, že v letošním roce řeklo 
své ANO šest    svatebních dvojic 
na našem MNV. Sbor pro občanské 
záležitosti zavedl další pěknou 
tradici – vánoční dárky vojákům  
v základní službě z naší obce.                                                                                
Členové svazu chovatelů uspořádali  
13. - 15. října    výstavu exotického 
ptactva, kanárů, bažantů               
a     drobného hospodářského zví-
řectva v prostorách ubytoven JZD.                                      

  -  li -   

                                                                                 

Léto, jak má být 

Opravdové léto k nám letos vtrhlo nečekaně už na jaře se vším, co k němu patří. Tropické 

teploty, koupání, kopce zmrzliny, večerní grilování. Ani Medard nás nenastrašil svojí 

předpovědí. Jen ranní vstávání dětí do školy vrátilo část obyvatel do reality. Začátkem 

července se uzavřela vrata škol a nastoupil čas prázdnin, trvale obležených břehů rybní-

ků, přehrad i moří natěšenými rekreace chtivými, cestováním a zábavou. Alespoň pár 

dní pročistit hlavu od běžných starostí, protáhnout si tělo, vidět něco nového, zajímavé-

ho, prožít něco neobvyklého. Nastal čas duševní pohody. Nehonit  se od rána do večera, 

nestresovat se prací, umět si najít čas pro sebe, pro své milé lidi a pro koníčky. A tak ať 

ten čas strávíte kdekoli, v zahraničí či doma na zahradě, přeji vám, aby vám ho nekazilo 

počasí, komáří štípance, celodenní řev cirkulárek, pil a sekaček, nemoc nebo cokoli      

ošklivého. Snad i houby letos porostou. A dobrá nálada ať vám vydrží hodně, hodně 

dlouho.                        - li -                                                                                                                    



 

 

Obecní úřad informuje  - činnost zastupitelstva obce  

Informace z pracovní porady, která se konala dne 10. července 2017 na OÚ Kolešovice 

Přítomni: M. Brabcová, M. Dvořák, J. Hrenáková, J. Kovář, J. Lenochová, J. Dýba, T. Hrenák,  

- Starosta podal informaci o čerpání rozpočtu k 30.06.2017. Příjmy dosáhly 9.258.827,04 Kč, výdaje jsou ve výši 
8.911.591,98 Kč a zůstatek na běžném účtu byl 1.466.239,37 Kč. Splátka úvěru čerpaného na financování výstavby 
ČOV a splaškové kanalizace činila za I. pololetí 462.180,- Kč.  
- Starosta obce se vrátil k žádosti paní Evy Vachatové, která se týkala zpevnění povrchů na obecním pozemku parc. 
č. 1432/57, který slouží jako příjezdová cesta k pozemkům parc. č. 1489/6 a 1489/16 v jejím vlastnictví. Na posled-
ní pracovní poradě bylo dohodnuto, že se jednotliví zastupitelé seznámí se situací na místě samém. Po krátké pora-
dě a navržených řešeních se zastupitelé dohodli, že pozemek parc. č. 1432/57 bude upraven tak, že po odstranění 
zeminy bude zpevněn hrubým štěrkem o tloušťce 15 -20 cm a konečný povrch bude upraven asfaltovým recyklátem 
takovým způsobem, aby povrchová voda mohla volně odtékat do stávající kanalizační vpusti. Starosta obce vypra-
cuje odpověď na žádost paní Vachatové, kde ji seznámí s navrhovaným způsobem zpevnění vjezdů na pozemku 
parc. č. 1432/57.  
- Starosta podal zprávu, že na den 6.7.2017 od 15.00 svolal členy Jednotky sboru dobrovolných hasičů Kolešovice 
za účelem seznámení se s novou požární automobilovou cisternou, které proběhlo u dětského hřiště. Se svoláním 
jednotky byli seznámeni i zastupitelé obce. Na tuto akci se dostavilo 7 z 9 členů jednotky a též několik dalších čle-
nů SDH Kolešovice. 
- Starosta informoval, že dle sdělení administrátora žádosti, nebyla obec úspěšná v dotačním řízení o přiděle-
ní dotace na výstavbu chodníků v obci, která byla podána na Státní fond dopravní infrastruktury. Oficiální oznáme-
ní ze SFDI ještě obci nebylo zasláno. Po seznámení se s výsledkem dotačního řízení proběhne vyhodnocení případ-
ných nedostatků a žádost bude přepracována tak, aby mohla být opět podána, neboť tento dotační program stále 
pokračuje.   
- Akce Kolešovice, Zderaz a Heřmanov – vodovod byla zařazena do seznamu akcí navržených na financování 
z programu výstavba vodovodů a úpraven vody z fondu OPŽP. Zároveň starosta podal informaci, že v souladu        
s Pravidly obce Kolešovice o zadávání veřejných zakázek malého rozsahu byl vybrán dodavatel, který zajistí na 
výše uvedenou akci činnost technického dozoru stavebníka, koordinaci BOZP a administraci celého projektu. Na 
základě čtyř předložených cenových nabídek byla vybrána firma s nejnižší nabídkovou cenou. Tu předložila ve výši 
1.330.000,- Kč, bez DPH společnost 3L studio s.r.o. z Prahy. Dále starosta uvedl, že vyhlášením na profilu zadava-
tele, bylo zahájeno výběrového řízení na zhotovitele stavby. Výběrové řízení je dvoukolové.  Uchazečům, kteří 
v prvním kole prokáží požadovanou kvalifikaci, bude v druhém kole předána dokumentace stavby a soupis staveb-
ních prací k vypracování a podání cenové nabídky na zhotovení stavby. Předběžná hodnota veřejné zakázky byla 
stanovena ve výši 67 milionů Kč bez DPH. O dalším průběhu budou zastupitelé informováni na další pracovní po-
radě.  
- Starosta uvedl, že oslovil tři regionální firmy  výzvou ke zpracování cenové nabídky na opravu vjezdu do kultur-
ního domu, opravu chodníku u přechodu pro chodce u ZŠ a opravu chodníku u kostela. Jedná se o akci přibližně za 
300.000 Kč. Uchazeči budou předkládat cenové nabídky do 14.7.2017. S uchazečem, který předloží nejnižší ceno-
vou nabídku, bude sepsána smlouva o dílo, s tím, že realizace opravy chodníku u přechodu pro chodce  by proběhla 
do konce srpna. Další pak v  měsíci září a říjnu letošního roku. 
- Obec koupila od společnosti Rakochmel s.r.o. traktorový přívěs za cenu 40.000,- Kč, včetně DPH.  
- Starosta podal zprávu, že společně s místostarostou navštívili 28.6.2017 v Berouně seminář, který se týkal řešení 
likvidace komunálních a velkoobjemových odpadů od roku 2025. Od tohoto roku v České republice nebude možné 
tyto odpady ukládat na skládky. Na semináři byl navržen způsob likvidace odpadů po ukončení skládkování. Pů-
vodci odpadů, v tomto případě obce, by měly vytvořit družstva a zajistit vybudování a provoz překladišť. Na pře-
kladištích se odpad bude shromažďovat, lisovat a poté odvážet do zařízení k ekologickému využití odpadů. 
V případě obce Kolešovice by odpad z překladiště byl odvážen do Mělníka, kde společnost ČEZ připravuje rekon-
strukci elektrárny, která by využívala jako zdroj energie spalování komunálních odpadů. K tomuto problému, jehož 
řešení je nutné zahájit co možná v nejbližší době, připraví Středočeský kraj metodické materiály a zajistí legislativ-
ní pomoc.  
- V roce 2011 projevila obec Kolešovice  zájem o odprodej pozemků v k. ú. Kolešovice, které jsou v majetku Čes-
kých dráh a.s. Jedná se o pozemky na veřejném prostranství v blízkosti nádraží (parc. č. 488, 489, 1147/10 a 
1147/11 o celkové výměře 4068 m2). Nákup těchto pozemků již zastupitelstvo obce projednalo a schválilo.  Dne 
27.6.2017 zaslaly České dráhy žádost o informaci, zda má obec o tyto pozemky ještě zájem a jestli v rámci sjedno-
cení s obecními pozemky má obec zájem o další pozemky parc. č. 1147/8 a 1147/9, obec a k. ú. Kolešovice, za bý-
valou výtopnou. Starosta na tento dotaz reagoval mailem, s tím, že obec o koupi pozemků zájem má. Pro schválení 
odkoupení těchto pozemků bude samozřejmě rozhodující kupní cena, která zatím nebyla vlastníkem stanovena.  
-  Starosta vyzval přítomné zastupitele k úvaze nad náplní oslav 700. výročí založení obce a jejich financování. 
- Vzhledem k připomínkám Ministerstva vnitra k OZV č. 1/2016, bude tato vyhláška na nejbližším veřejném zase-
dání ZO zrušena a přijata nová, zkonzultovaná s pracovníky ministerstva. 
- Zastupitelé diskutovali nad projektem Pošta partner. Největší problém je spatřován v zastupování poštovní úředni-
ce, která bude zaměstnankyní obce, při pracovní neschopnosti, dovolené, atp. Dále je pravděpodobné, že obec bude 
muset tuto službu dofinancovávat ze svého rozpočtu ve výši minimálně 50% nákladů na provoz pošty. Zastupite-
lům se velmi nelíbí, že stát prostřednictvím České pošty přenáší další zátěž na malé obce. Bude nutno prostřednic-
tvím celorepublikových institucí vyvíjet tlak na Českou poštu, aby od tohoto záměru ustoupila. 
- Starosta poděkoval všem zastupitelům, kteří se podíleli na zajištění akce Krakovecký meč. Dále ocenil pomoc 
dalších spoluobčanů při budování a následné demontáži veškerého zařízení poskytující zázemí jak pro soutěžící, tak 
pro pořadatele a obsluhu. 



 

 

Kolešovičtí rodácí  

V některých minulých číslech jste si mohli přečíst člán-

ky „Žijí mezi námi“. Tentokrát jsme pro vás připravili 

životopis pána, který ač je kolešovickým rodákem, mezi 

námi nežije. Přesto na Kolešovice nezapomněl a překlá-

dá pro nás starou kroniku, psanou švabachem. Díky 

jemu si můžeme číst o době začátku dvacátého století. 

A dnes, si můžete přečíst jeho životopis, který připravi-

la s p. Eisem Mgr. Jana Štillerová 

 

Jmenuji se Simon Florian Eis.     

Narodil jsem se 19. března 1931 v Kolešovicích č.p.  

277 (tehdy okres Podbořany). Můj tatínek se jmenoval 

Emil Eis, narozen 25. března 1899 také v Kolešovicích, 

matka Anna Eisová, narozena 9. března 1901 v Stoki 

Duse (Polsko).  Byli jsme čtyři bratři:                     

zleva Emil nar.  1925, vzadu Josef nar. 1927, Willibald 

nar. 1929,   Simon nar. 1931 

Moji prarodiče Florian Eis a Maria, roz. Houtová, měli 

celkem 10 dětí, ale ty jsem většinu neznal, protože se 

z Kolešovic odstěhovaly (buď se moje tety provdaly/

strýcové oženili jinam, nebo odešli z jiných důvodů). 

Poznal jsem tedy jen ty příbuzné, kteří v Kolešovicích 

zůstali. Moji tři bratři již bohužel zemřeli, aniž by se 

aspoň jedinkrát podívali do Kolešovic. Tak jsem       

alespoň já za moje rodiče a bratry Kolešovice po 70 

letech navštívil a ukázal své vlastní rodině rodný dům.  

Po roce 1945 se náhle naše rodina rozdělila. Zatímco 

jsme já, bratr Willibald a rodiče ještě chvíli zůstali v 

Kolešovicích, zůstali moji bratři Emil a Josef v zajetí 

v Německu. Z jejich dopisů nám bylo jasné, že se 

nemůžou vrátit zpátky domů. Když jsme museli i my 

opustit domov, nebylo vzhledem k poměrům možné, 

aby se naše rodina zase celá sešla. I přes velkou 

vzdálenost zůstala naše rodina v těsném spojení a 

scházíme se dodnes, i když někteří už zemřeli a jejich 

hroby, jako předtím jejich bydliště, jsou rozseté po 

celém Německu.   

 

Moje kolešovické příbuzenstvo: 

 

rodina  Františka Eise Kolešovice č.p. 237              

rodina   Josefa Eise Kolešovice č.p. 177  (zemřel už v 

roce 1935) 

 

rodina Julie Dürschmiedové, roz. Eisové,  Kolešovice  

č.p. 198   

S rodinou strýce Františka a tety Marie jsme měli 

velmi úzký vztah, protože bydleli v těšném sousedství. 

(domek paní Eisové/Feřštlové, která zemřela v roce 

2015- pozn. překl.).  

 Zvláště s jejich syny Františkem, Josefem a Jiřím 

jsme se dost přátelili, ačkoliv byli starší než my.                                                                                                                            

Strýc František přijal ještě před rokem 1938 české 

státní občanství, proto mohl po roce 1945 v Kolešo-

vicích zůstat. Všichni tři synové museli narukovat do 

armády a už jsme o nich nikdy nic neslyšeli. Když jsem 

poprvé navštívil Kolešovice (v dubnu 2015), dozvěděl 

jsem se, že se můj bratranec Josef z války vrátil, 

oženil a bydlel v domě svých rodičů. Bohužel i on me-

zitím zemřel, jak rád bych ho býval viděl.  

Moje teta Julie a její rodina patřily k lidem, kteří byli 

brzy vysídleni (buď ještě na konci roku 1945, nebo 

začátkem roku 1946). Dostala se s rodinou do Horního 

Bavorska a tam zůstali. Moji bratři Josef a Emil se 

odstěhovali po propuštění z armády také do Horního 

Bavorska, nedaleko tety Julie, a odtud s námi navázali 

kontakt. Také oni v Bavorsku zůstali.  

Po našem vysídlení do Německa (já, bratr Willibald a 

rodiče) jsme se mohli zase všichni sejít a zůstat ve 

spojení. Příbuzenské vztahy s mými bratry a s rodinou 

tety Julie zůstaly dodnes zachovány. U příležitosti 

první návštěvy Kolešovic (2015)  jsem ukázal své 

rodině rodný dům č. p. 277. 

 

… v rozhovoru s panem Simonem Eisem budeme 

pokračovat příště.   



 

 

Základní škola a Mateřská škola Kolešovice  

AKTUALITY Z MATEŘSKÉ ŠKOLY 

ŠKOLNÍ VÍCEDENNÍ POBYT              

V pondělí 19. 6. 2017 se děti naší mateřské školy společně s žáky 

základní školy, vydaly na školní vícedenní pobyt. Celý týden nesl 

název „pevnost boyard". Děti si vyzkoušely všechny možné disciplí-

ny, které k této hře patří. 

Počasí bylo velmi krásné, takže jsme využili koupání i v nedalekém 

rybníku.  

Tento pobyt bych zhodnotila velmi kladně, děti byly nadšené ani na 

stesk po mamince nebyl čas. 

 
VÝLET DO ZOO CHOMUTOV          

Ve středu dne 31. 5. 2017 se děti z naší školky  zúčastnily 

školního výletu do ZOO Chomutov. Odjez autobusu byl v 

7:15 hodin. Autobus nám zastavil přímo před vchodem do 

ZOO. Všichni jsme společně vešli dovnitř. Bylo zde k vi-

dění několik drobných zvířátek, ale největší náš zážitek byl 

vláček do safari, kde volně pobíhala zvířátka. Na takovém 

velkém výletě nechyběly ani výborné svačinky od mami-

nek. 

     Darina Drozdová, učitelka MŠ 

AKTUALITY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLY 

DEN DĚTÍ 2017                   

1. června oslavily děti naší školy Mezinárodní den dětí. Na hřišti u školy a v parku pro ně byla připravena řada soutě-

ží a úkolů. Děti ukázaly svoji mrštnost a rychlost, ale také šikovnost, postřeh a zručnost. Nechybělo tradiční skákání 

přes švihadlo a v pytlích, trefování na cíle a přenášení vody. Stavěly se věže, trénoval hmat, paměť i vědomosti, pro-

lézalo se obručí a běhal překážkový běh. 

Všechny děti se moc snažily a tak je nakonec čekala sladká odměna. Od Unie rodičů dostaly ke svému svátku hezký 

batůžek. 

 

PASOVÁNÍ NA ČTENÁŘE 
8. červen byl slavnostním dnem pro naše prvňáčky. Do školy byli pozváni jejich rodiče a příbuzní a děti byly pasová-

ny na čtenáře. Celá slavnostní událost se nesla v duchu knížky Maková panenka a motýl Emanuel. Děti si k tomuto 

tématu připravily několik básniček a nakonec přečetly společně tři pohádky. Jelikož to všem šlo, byly následně paso-

vány na čtenáře. Od družiny složené ze žáků osmé a deváté třídy obdržely pamětní listy a drobné dárečky. 

 

EXKURZE PRAHA 
30. května navštívili deváťáci naše hlavní město. Počasí 

se krásně povedlo, na dlouhou procházku Prahou svítilo 

sluníčko chvílemi až moc. 

Naši exkurzi památkami Prahy jsme začali na Národní 

třídě. Přes Vltavu jsme přešli k úpatí vrchu Petřín a na něj 

se dopravili lanovkou. Ti odvážnější z nás vylezli na Pet-

řínskou rozhlednu a také jsme navštívili Zrcadlové blu-

diště. 

Dále jsme pokračovali na Pražský hrad a z něj přes Ma-

lou Stranu a Karlův most do Starého Města. Došli jsme 

až na Staroměstské náměstí a naši procházku ukončili na 

Václaváku. I když někteří z nás byli značně unavení, tak 

našli sílu i na závěrečné občerstvení a nákupy.  



 

 

EXKURZE SOOS FRANTIŠKOVY LÁZNĚ  
Na začátku června se žáci zúčastnili přírodovědné exkurze. Zamířili do západních Čech do národní přírodní rezerva-

ce SOOS, jejíž hlavní zajímavostí jsou bahenní sopky, tzv. mofety. Po naučné stezce si prošli rezervaci, ve které je 

možné spatřit rašeliniště a minerální slatiniště a několik minerálních pramenů. Také navštívili místní muzeum, jehož 

sbírky jsou věnované živočichům a rostlinám této oblasti. 

Cestou zpět navštívili město Františkovy Lázně. Nechyběla procházka po kolonádě, focení u sochy Frantíka, ochut-

návka minerálních pramenů a hlavně lázeňských oplatek. 

 
KURZ PRVNÍ POMOCI                 

13. a 15. 6. 2017 probíhal na naší škole kurz první pomoci. Přijeli 

k nám Zdravotníci s.r.o. z Prahy. Byli to lidé ze záchranky, kteří 

pomáhají zachraňovat lidské životy. V úterý 13.6. dopoledne se 

školili žáci I. - III. tř. a odpoledne všichni zaměstnanci školy. Ve 

čtvrtek 15.6. kurzem prošly zbylé třídy. Všichni si vyzkoušeli ma-

sáž srdce, ošetření otevřené zlomeniny a přivolání záchranky. Bylo 

to velice zajímavé a podnětné. 

    Za kolektiv Mgr. J. Kreislová  

 
OBHAJOBA ABSOLVENTSKÝCH PRACÍ 
Jak už je na naší škole tradicí, tak i letos žáci deváté třídy ukázali 

své schopnosti a dovednosti vypracováním absolventské práce a 

následně její obhajobou. 

Na práci deváťáci mohou pracovat již od září a kromě literárních a internetových zdrojů mohou využít i pomoc kon-

zultantů. Nedílnou částí jejich práce by měl být vlastní přínos. Jelikož v letošní devítce převažují chlapci byl téma-

tem většiny prací nějaký známý sportovec (fotbalista). Objevily se i práce o motorkách, traktorech nebo o sportov-

ních vozech, dozvěděli jsme se o hasičském sportu i olympijských hrách, koních, lidské kostře nebo o situaci v ČSR 

v roce 1938 ad. 

16. června pak nastal den, kdy měli své práce prezentovat. Většina žáků se tohoto úkolu zhostila na jedničku. I přes 

velkou nervozitu některých bylo vidět, že se na prezentace připravili a díky dobře zvolenému tématu vědí, o čem 

mluví. A kdo byl nejlepší? Katka a Marek Veverkovi.    

SLAVNOSTNÍ PŘEDÁNÍ VYSVĚDČENÍ   

Sedící zleva: Ladislav 

Kandra, Markéta Gá-

borová, Nikola Kukyo-

vá, Hana Cozlová, 

Kateřina Veverková 

2. řada zleva: Štefan 

Gábor, Jiří Záhořík, 

Karel Louček, Ondřej 

Novák, Robert Hor-

váth, Tomáš Maršík, 

Lukáš Hrouda, Marek 

Veverka 

3. řada zleva: Jan 

Jiroušek, David Krýl, 

Václav Krob, Lukáš 

Kindl, Marek Mai, 

Tomáš Hůla, ředitelka 

školy PaedDr. Vladi-

míra Hartmannová, 

třídní učitelka Mgr. 

Zuzana Krýsová 

V pátek 30.června, v poslední den školního roku 2016/2017 se uskutečnilo slavnostní předávání vysvědčení devate-

nácti deváťákům, na které v obřadní síni obecního úřadu čekal místostarosta J. Kovář a zastupitelka J. Poděbradská, 

aby se s žáky, kteří ukončili povinnou školní docházku rozloučili. S žáky se přišla také rozloučit třídní učitelka Mgr. 

Z. Krýsová společně s ředitelkou školy PaedDr. V. Hartmanovou za pedagogický sbor. Po předání vysvědčení a vy-

hodnocení závěrečných prací, které žáci obhajovali koncem června, se zástupci obce a školy s žáky krátce rozloučili. 

Popřáli všem hodně úspěchů v osobním životě a ve studiu, ve kterém by měli dále využít a  rozvíjet znalosti  získané 

na základní škole. Na závěr se žáci rozloučili se svou třídní učitelkou a naposledy byla pořízena jejich společná foto-

grafie, která bude jistě po letech součástí vzpomínek na školu a kamarády. 

                                                                                                                      -jp- 



 

 

Z činnosti Sboru dobrovolných hasičů 

VRCHOL SEZONY MLADÝCH HASIČŮ 
Květen je každoročně vrcholem soutěžní sezó-

ny mladých i dospělých dobrovolných hasičů. 

Naše hasičata celou zimu pilně trénovala 

v tělocvičně základní školy. Vše jsme směrova-

li k okresní soutěži, která se uskutečnila posled-

ní květnový pátek a sobotu ve sportovním areá-

lu při III. základní škole v Rakovníku. 

Z podzimního kola jsme měli slibné 3. místo ze 

závodu požárnické všestrannosti a 4. místo ze 

štafety dvojic. Vedoucí věřili v umístění v první 

pětce. 

První soutěžní den nás čekal požární útok a 

naše děti předvedly parádní první pokus za 

49,24 a to stačilo na 3. místo. Sobotní první 

disciplínou byla štafeta CTIF a tam se našim 

příliš nedařilo – na devátém úseku přišla nervo-

zita a tím zdržení – a bylo z toho sedmé místo. 

Rozhodující pro nás byla štafeta 4 x60 metrů. 

První pokus byl kvůli chybně provedené pře-

dávce neplatný. Ovšem druhý děti zvládly 

skvěle, časem 70,07 získali 4. místo. A víte co? 

Náš celkový součet bodů 23 byl stejný jako u 

týmu z Rudy. O pořadí tak rozhodlo to, že kole-

šovičtí byli lepší v královské disciplíně požární-

ho sportu – požárním útoku. V ročníku hry Pla-

men 2016/2017 v okresu Rakovník jsme brali 

bronz!!! 

 

Následující víkend byl kompletně hasičský – 

v pátek odpoledne závodili dorostenci a doros-

tenky - jednotlivci v běhu na 100 metrů 

s překážkami a dvojboji. V kategorii středních 

dorostenek závodila „naše“ Kačka Veverková, 

svoji kategorii ovládla a postoupila na krajské 

kolo dorostu v požárním sportu v Kutné Hoře. 

Tam v konkurenci nejlepších závodnic z celého 

Středočeského kraje vybojovala 4. místo! Sobo-

ta patřila okresní soutěži v požárním sportu, 

kde rozhodovali naši rozhodčí a v neděli se na 

stejném místě konala Luženská šedesátka – 

soutěž jednotlivců v běhu na 60 metrů 

s překážkami. Soutěží se zde v kategorii pří-

pravka, mladší chlapci, mladší děvčata, starší 

chlapci a starší děvčata. Z našich byl nejlepší 

David Voříšek, který vybojoval 10. místo. 

Úspěšnou sezonu jsme oslavili dostaveníč-

kem u brodu, kde jsme si zahráli hry, klouzali 

se po plachtě, opekli si buřty a rozdali odmě-

ny.          

Většina kolektivu se v červenci zúčastnila 

Okresního hasičského soustředění ve Vojtově 

mlýně. 

 

 Za  SDH, Jaroslava Čečrdlová  



 

 

Stalo se v Domově ... 

PÁTÁ ZÁMECKÁ POUŤ 
 

Každoročně je v areálu našeho Domova pořádána 

oblíbená Zámecká pouť. Tento rok tomu nebylo 

jinak a pouť si připsala 24. 6. 2017 pořadové číslo 

5. Počasí v tomto roce pouti přálo a tak zde byla i 

hojná účast veřejnosti, kterou do prostor Domova 

přilákala nejen možnost komentované prohlídky, 

ale i bohatý doprovodný program ve kterém vystu-

povali Rakovničtí trubači, Postoloprtské mažoretky, 

kouzelník p. Vaidiš, Koňský dvorec Chmelištná, 

břišní tanečnice. Dále si zde děti mohly již tradičně 

zahrát hru „Bingo“, svézt se na koni, využít malo-

vání na obličej, skákací hrady, trampolínu, ruské 

kuželky a pro malé i velké odvážlivce zde byl při-

praven „ Rodeo býk“. O občerstvení se postarala obec Kolešovice a ČSŽ Kolešovice. Návštěvníci zde také měli 

možnost navštívit pouťové stánky, kde si mohli vybrat jak z výrobků našich seniorů, tak z keramiky paní Millerové, 

medoviny, či okusit lahodnou zmrzlinu. Celým odpolednem provázel jako moderátor pan Mayer. Zámecké pouti se 

účastnilo i mnoho uživatelů Domova Kolešovice, pro které byla tato akce milým zpříjemněním nedělního odpoledne, 

i možností setkat se se svými blízkými na příjemné odpolední akci. Tradičně naše pozvání přijala i spřátelená Pečo-

vatelská služba Rakovník a její uživatelé, kteří rádi náš Domov navštěvují. Tento rok naši největší veřejnou událost 

navštívilo přes 300 hostů, což je úspěch už i vzhledem ke skutečnosti, že se souběžně v okolí konalo velké množství 

jiných akcí. 

Pořádání podobných akcí považujeme za velmi důležité, neboť je potřeba změnit pohled veřejnosti na zámky plné 

seniorů. Chceme návštěvníkům ukázat, že jsou zde naši klienti šťastni, a že podnikají mnoho zajímavých a hodnot-

ných aktivit. Že to v našem Domově prostě žije! 

 

Mgr. Dita Zwetttlerová 

Aktivizační a sociální pracovnice Domova Kolešovice 



 

 

Počasí v obci. Jak bylo ? 

K V Ě T E N   

T EP L O TY V KV Ě T NU    [ °C]  
SR Á ŽK Y V K V Ě TN U 

[ l / m 2 ]  

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum 

2013 26,5 17.05.2013 2,5 13.05.2013 12,65 125,0 21,0 31.05.2013 

2014 31,0 22.05.2014 - 1,0 04.05.2014 13,19 71,0 12,0 17.05.2014 

2015 27,5 12.05.2015 3,0 11.05.2015 13,85 24,5 5,0 06.05.2015 

2016 31,5 22.05.2016 2,0 01.05.2016 14,5 30,5 9,0 24.05.2016 

2017 34,5 29.05.2017 - 1,5 10.05.2017 15,1 25,5 11,0 14.05.2017 

Č E R V E N   

T EP L O TY V Č E RV NU  [ ° C]  
SR Á ŽK Y V  Č ER VN U 

[ l / m 2 ]  

rok Max. Datum Min. Datum průměr celkové Max. datum 

2013 37,5 18.06.2013 6,0 28.06.2013 17,16 137,5 23,0 01.06.2013 

2014 36,5 09.06.2014 5,0 02.06.2014 17,49 33,0 14,0 25.06.2014 

2015 34,0 06.06.2015 7,0 17.06.2015 16,62 56,5 22,0 09.06.2015 

2016 35,5 24.06.2016 9,0 07.06.2016 18,65 85,0 28,0 17.06.2016 

2017 36,0 22.06.2017 7,0 05.06.2017 19,54 69,0 33,0 29.06.2017 

Lístečky z obce 

☺ 3. června mládenci porazili „Krále“ – symbol letošních Staročeských májů. 

☺ Klání o krakovecký meč  se uskutečnilo na dětském hřišti a v jeho okolí v sobotu 10. června  (viz. 

článek) 

☺ Děti si užily výlet na Farma Park Soběhrdy díky pí. Jaroslavě Čečrdlové, která pro děti organi-

zuje již pravidelně minimálně jedenkrát ročně zajímavé výlety. 

☺ Zámecká pouť 24.června potěšila nejen klienty Domova Kolešovice, ale také místní občany a 

hosty (viz. článek). 

☺ 30. června  se uskutečnilo na obecním úřadě slavnostní předávání vysvědčení (viz. informace ze 

základní školy). 

☺ V polovině června byla na dětské hřiště pořízena nová skluzavka za starou, která byla odcizena 

v květnu.  

☺ 6. července starosta obce svolal členy zásahové jednotky, aby se členové seznámili s novou tech-

nikou. Výcvik proběhl na dětském hřišti a k vidění byl nově pořízený hasičský vůz. 

☺ Druhou červencovou sobotu se typickým pískáním ohlásila „naše“ historická Kolešovka. Jako 

každé prázdniny se těší velké oblibě a nadšenci na její příjezd čekají na nádraží, aby se mohli 

vláčkem projet po trase Lužná u Rakovníka – Kolešovice a zpět. Nebo si chtějí Kolešovku jen 

vyfotografovat. 

☺ Během července byla opravena lávka přes potok u Jelenů.  

☺ Ve středu 19. a 20. července proběhlo v naší obci vystoupení cirkusu Josef Wertheim.  

☺ O č k o v á n í psů proti vzteklině proběhne  před Obecním úřadem Kolešovice  v pondělí 4. září  

2017 od 16 hod. a od 16.30 hod. ve Zderazu. Cena za jedno očkování  je 150,- Kč.  

          -  jp -  



 

 

Kulturní přehled, stalo se ... 

DEN DĚTÍ 2017 

V sobotu 3. června 2017 

v rámci oslav Dne dětí při-

pravila obec Kolešovice, 

ČSŽ a místní rybáři tradiční 

dětské rybářské závody. Do 

závodu se přihlásilo celkem 

20 dětí, ale v sobotu na zá-

vody, které začínaly od 9 hodin, se dostavilo dětí 

čtrnáct. Počasí nebylo příliš příznivé na chytání ryb. 

Na obloze ani mráček a na sluníčku pekelné vedro, 

takže pokrývka hlavy byla součástí každého     zá-

vodníka. Vzhledem k tomu, že ryby nebraly, děti 

pekly vuřty nebo se bavily dalšími hrami, které při-

pravily členky ČSŽ. Když už to po dvou hodinovém 

čekání vypadalo, že celé závody skončí remízou, 

podařilo se některým šťastlivcům zaseknout 

„vítěznou“ rybu. Celkovým vítězem se stal Tomáš 

Petrlík, který ulovil kapra o délce 48 cm, druhé mís-

to obsadil Michal Čečrdle, kterému na háčku uvízl 

kapr o délce 46 cm a kapr o délce 33 cm vynesl na 

třetí místo Vojtěcha Zemana. Bohužel, tím nám vý-

čet úlovků skončil. Ale nikdo nepřišel zkrátka. Kaž-

dý rybář dostal nějakou cenu a všichni, kteří přišli, 

dostali ke svému svátku balíček sladkostí.  

    -  bp - 

  

VÍKEND OTEVŘENÝCH ZAHRAD  

Svátek otevírání běžně nepřístupných 

zahrad pro veřejnost vznikl ve Velké Bri-

tánii a probíhá vždy o druhém červnovém 

víkendu. Při této akci jsou k vidění zahrady   

a parky u zámků, klášterů, botanické zahra-

dy, ovocné sady, náměstí a parky. Prohlídky 

jsou komentované, s výkladem o historii, 

současném stavu a jsou doplňovány dalším programem. 

V letošním roce se do této akce zapojili i chalupáři v naší 

obci, v Heřmanově, manželé Martina a Michal  Tichaiovi. 

Prohlídku své zahrady nazvali Zahrada hojnosti. Nedělní 

dopoledne, z Kolešovic jen kousek, zkusíme se podívat. A 

bylo na co. Velká zahrada se starými stromy, ovocnými 

keři, žádný sekačkou pečlivě udržovaný trávník, ale luční 

porost, klid a pohoda. S krásným zahradním jezírkem pro 

koupání a hlavně pro pozorování všech živočichů, kterým 

vodní plocha učarovala tak jako návštěvníkům. S pěkným   

výkladem obou manželů s návody pro pěs-

tování, údržbu, i založením zahrady, 

s ukázkou ptačích budek – vše s citlivým 

a ekologickým přístupem. Mohli jste si i 

natrhat květiny, vykoupat se v jezírku    

a nechybělo ani občerstvení. Za krásné 

nedělní dopoledne děkujeme.                                 

      - li - 

KLÁNÍ O KRAKOVECKÝ MEČ   

Tak jako každý rok se obec zúčastnila „Klání o Krakovecký meč“ .Sportovně byli všichni naladěni, ale nikdo nevě-

děl co ho čeká, protože disciplíny jsou tajné. Naše družstvo se drželo na vedoucí pozici než je převálcovali borci 

z Jesenice. Za obec soutěžili Marek Houška, Lukáš Vachata, Václav Zuska, Kristýna Kalíková, Lukáš Slabý, Jarda 

Daniš a Jiří Herink. Všem soutěžícím děkuji za účast a věřím, že se příští rok zase sejde-

me.                                                                                                              Tomáš Hrenák 



 

 

Společenská kronika   

ŽIVOTNÍ JUBILEUM V ČERVENCI A SRPNU LETOŠNÍHO ROKU OSLAVÍ  

         

M a r i e  Š a l á t o v á            

E v a  H a v l í k o v á             

H e l e n a  Š n a j b e r k o v á  

Z d e ň k a  H e j h a l o v á     

   

Z d e n k a  F o l b e r o v á         

H e d v i k a  B r a b c o v á         

J a r o s l a v  M e n z l              

J i ř í  B l á h a                 

E m i l  V a ň h a   

   

  PŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODU DO DALŠÍCH LET 

      * gratulujeme občanům ve věku 70, 75, 80 let a po 80 roce každý rok  

VÍTÁME NOVÉ OBČÁNKY MEZI OBYVATELE NAŠÍ OBCE 

    I sabel la  Anna Dobošová     *  4. července 2017  

 Nela Chroňáková        *  21. července 2017    

  ISABELLCE A NELINCE PŘEJEME KRÁSNÝ A SPOKOJENÝ ŽIVOT.                

  ŠŤASTNÝM RODIČŮM BLAHOPŘEJEME !  

tisk Kolešovické  l i s ty  vydává obec Kolešovice. Počet výtisků  120 ks.                                                                                                       

Vy davatel :   obec Kolešovice, 270 02 Kolešovice č.p. 212  – telefon: 313 582 296, IČ 00243884,  www.kolesovice.cz                                                

Evidenční číslo periodického tisku: MK ČR E 18577. Texty neprošly jazykovou úpravou.                                                                             

Adresa pro zasí lání  pří spěv ků a  inzerátů : obec@kolesovice.cz / Uzávěrka pří št ího č ís la : 21.09.2017 

   Dne 30. června 2017 nás opustil náš spoluobčan pan  Jiří  Zí ka.      

        Č e s t  j e h o  p a m á t c e  ! 

ŘEKLI SI SVÉ    „ano“ 

10. června 2017 - nádvoří Domova Kolešovice    

         Nikola Klossová a Jakub Polánek, oba Kolešovice                                                                        
7. července 2017 - nádvoří Domova Kolešovice                        
 Petra Husárová a Petr Voříšek, oba Kolešovice                
22. července 2017 -  Heřmanov, zahrada                     

 Lucie Melčová, Lužná a Jaroslav Poddaný, Rakovník   

VÝLET DO FARMAPARKU SOBĚHRDY  

Už se pomalu stalo tradicí, že v červnu odjíždí z Kolešovic autobus plný rodičů a dětí na nějaký zajímavý výlet. 

V letošním roce jsme 17. června odjeli do Farmaparku v Soběhrdech na Benešovsku. V areálu žijí zvířata z celého 

světa, včetně velbloudů, pštrosů, buvolů, lam, prasátek a dalších 250 druhů. Pokud si u vstupu za 30 Kč koupíte    

pásek, můžete se zúčastnit organizovaného krmení zvířat. Na celé ploše je umístěno mnoho herních prvků – trampo-

líny, klouzačky, prolézačky, vodní hrátky, odpočívací sítě, ale také kryté hřiště a samozřejmě restaurace (nepatří 

k nejlevnějším). Velkou pozornost měl tubing – sjezd v gumové „logi“ po trati z umělé trávy. Děti i dospělí si tak 

užili spoustu zábavy a tak se můžeme těšit na další výlet v červnu 2018. Kam to bude? 

         J. Čečrdlová 
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